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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Várható-e hátrányos megkülönböztetés más országok 
részéről egyes védőoltások tekintetében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A Magyar  Szocialista  Párt  álláspontja  szerint  a  járvány  elleni  védekezés  kapcsán  elsődleges
szempont,  hogy minél  többen kapják  meg  a  koronavírus  elleni  védőoltást,  mert  ebben rejlik  a
járvány elleni sikeres védekezés kulcsa.

Ezen túlmenően azonban a múlt hét folyamán felmerült egy kérdés, ami joggal foglalkoztatja az
ország közvéleményét. A járványügyi helyzet romlásának következtében a lengyel kormány erősen
megszigorította az országba történő belépés szabályait. A rendelkezés értelmében csak az kerülheti
el a 14 napos karanténra vonatkozó előírást, aki két napnál nem régebbi, negatív PCR tesztet tud
felmutatni,  vagy  igazolni  tudja,  hogy  már  megkapta  az  Európai  Gyógyszerügynökség  által
engedélyezett  védőoltások  egyikét.  Az  eddigiekből  az  következik,  hogy  a  többi  -  köztük  a
Magyarországon is használt Szputnyik-V és a Sinopharm-vakcinával beoltottakra nem vonatkozik a
Lengyelországba történő belépés könnyítése.

Mivel a hasonló korlátozások magyar állampolgárokat is érinthetnek, ezért tisztázni szükséges a
környező  országok  álláspontját.  A lengyel  rendelkezés  a  napi  politikai  eseményektől  teljesen
függetlenül aggodalommal tölti el a határ mentén élő, ingázó munkavállalókat és diákokat, ezért a
megnyugtató válasz különösen fontos az ügyben.

A  kialakult  helyzet  legkönnyebben  azzal  lenne  megoldható,  ha  a  kínai  és  az  orosz  fél
kezdeményezné a  fenti  vakcinák engedélyeztetését  az Európai Gyógyszerügynökségnél,  mert  ez
nagymértékben erősítené a magyar társadalom bizalmát az oltóanyagok iránt.

Mivel a fenti kérdéseket Varga Mihály miniszterelnök-helyettes úr az Országgyűlés március elsejei



ülésnapján  nem érezte  időszerűnek  és  arra  lényegében  nem  kívánt  érdemben  válaszolni,  ezért
kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1.  Várható-e,  hogy  más  országok  a  lengyel  szabályozáshoz  hasonló,  hátrányos
megkülönböztetésben részesítik a Szputnyik-V és a Synopharm vakcinával beoltottakat?

2. Milyen lépéseket tesznek annak érdekében, hogy az Európai Unió tagállamai elismerjék
védettséget nyújtó beavatkozásnak az Európai Gyógyszerügynökség által nem engedélyezett
védőoltásokat?

3.  Mikor kívánják  meggyőzni  a  kínai  és  az  orosz  partnereket,  hogy  indítsák meg a  fenti
oltóanyagok engedélyeztetési eljárását az Európai Gyógyszerügynökség előtt? 

4.  Figyelembe  kívánják-e  venni  az  oltási  stratégia  elkészítésénél,  hogy  a  külföldi
munkavállalói  engedéllyel,  illetve  tanulói  jogviszonnyal  rendelkezők  az  Európai
Gyógyszerügynökség által engedélyezett védőoltásokat kapjanak? 

Várom mihamarabbi válaszát.
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